
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 279 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 30. marts 2023. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown  (LA). 

 

Spørgsmål nr. 279:  

”Vil ministeren oplyse, hvor stor en andel af anæstesisygeplejerskerne, som ikke ar-

bejder med anæstesi, og hvilke opgaver de i stedet løser?” 

 

Svar: 

Der er grundlæggende to metoder til at opgøre antal sygeplejersker på offentlige sy-

gehuse i Danmark.  

 

Den første baserer sig på ansattes overenskomst på baggrund af Kommunernes og 

Regionernes Løndatakontor. Her sondres ikke mellem almindeligt sygeplejefagligt ar-

bejde og specifikke specialopgaver som anæstesifaglige opgaver.  

 

Den anden baserer sig på DREAM-data og benytter autorisationsregisteret til at iden-

tificere sygeplejersker. Her kan anæstesisygeplejersker identificeres, men tallene kan 

ikke belyse, hvorvidt sygeplejerskerne er ansat i funktioner, hvor de bruger deres spe-

cialuddannelse.     

 

Det er dermed ikke muligt med den eksisterende data at opgøre, hvor stor en andel 

af anæstesisygeplejerskerne, der arbejder med anæstesi. Der kan desuden henvises 

til ’Status på udfordringerne med mangel på anæstesi- og intensivsygeplejersker’, fra 

oktober 2022, der blev sendt til det tidligere sundhedsudvalg. Notatet kan findes her.  
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